
Vuoden 2023 kuntalaisaloitteisiin annetut vastaukset 
 
 
Aloite, Martin koulun viereinen Betaniankatu/Hopeasepänkuja -lenkki yksisuuntaiseksi 
376-2023 
 
Lähetetty: 13. tammikuuta 2023 7:59 Vastaanottaja: Konsernihallinto <konsernihallinto@turku.fi> Aihe: 
Aloite. Hei, Martin koulun viereinen Betaniankatu/hopeasepänkuja -lenkki tulisi olla yksisuuntainen (be-
tanuankadun suuntaan) turvallisuuden takaamiseksi. 
 
Vastaus aloitteeseen 
 

Kiitos aloitteesta. 

Aloitteessa on esitetty, että Martin koulun viereinen Betaniankatu/Hopeasejää 
huomseeen.pänkuja -lenkki tulisi olla yksisuuntainen (Betaniankadun suun-
taan) turvallisuuden takaamiseksi. 

Liikennesuunnittelu katsoo, että kyseinen toimenpide ei lisää turvallisuutta, 
koska se lisää liikennettä juuri koulu kohdalla. 

Betanniankatu 1-5 asukkaat eivät kulkiessaan käytä koulun edustan reittiä. 
Autoja näillä asukkailla on vähän yli 100, joten yksisuuntaistaminen nostaisi 
liikennemäärää koulun kohdalla päivittäin noin 200-300 ajoneuvolla. 

 
 
 
Aloite hidasteiden rakentamiseksi Toijaistentielle, Toijaistentien ja Lautturintien risteysalueelle 
813-2023 
 

 
 



 
 

Vastaus aloitteeseen 
 

Kiitos aloitteestanne. Olette esittänyt liikennehidasteita Toijaistentielle, Lauttu-
rinkadun risteykseen. 

Alakoululaisten käyttämät reitit ja niillä olevat vilkkaiden katujen ylitykset ovat 
kohteita, joissa hidasteita on käytetty liikenneturvallisuuden parantamiseksi. 
Pääsääntöisesti pyrimme siis asettamaan hidasteita paikkoihin, jossa on vil-
kas jalankulun ja pyöräilyn ylityspaikka. Toijaistentien ja sen ympäristön väes-
tömäärä ei tue tätä perustetta. 

Toijaistentien liikennemäärä on kohtuullinen (alle 4000 ajon. /vrk), joten kadun 
estevaikutus on kohtuullisen vähäinen. Myös kadun ylittäjien määrä on vähäi-
nen. Kadulla on 40 km/h -nopeusrajoitus. 

Toijaistentien ja Lautturinkadun risteys ylityskohta ei täytä hidasteiden sijoitus-
paikoille esitettyjä kriteereitä. 

Toimenpiteenä liikenneturvallisuuden parantamiseksi toimitamme Toijaisten-
tielle nopeusnäytöt. Nopeusnäyttöjen avulla saamme tietoa alueen ajono-
peuksista. 
 
 
 

Sähköpotkulautojen käytön kieltäminen 
2949-2023 
 

 

 



Vastaus aloitteeseen 
 

Olette tehneet aloitteen sähköpotkulautailun kieltämisestä ja niiden poistami-
sesta Turussa. Valitettavasti meillä ei ole lain suomaa mahdollisuutta toteut-
taa asiaa. Sähköpotkulautayrityksillä on elinkeinon harjoittamiseen vapaus, 
johon me emme voi nykylainsäädännön puitteissa puuttua. 

Mahdollisuutemme puuttua sähköpotkulautailuun Turun kaupungissa perus-
tuu käytännössä yhteiseen ja vapaaehtoiseen sopimiseen. Yhteisellä sopimi-
sella sähköpotkulautayritysten kanssa pyrimme puuttumaan suurimpiin ongel-
miin ja ratkomaan niitä hyvässä yhteistyössä. Valitettavasti lautojen määrään 
me emme kuitenkaan pysty vaikuttamaan. 

Yksittäisen sähköpotkulautailijan käyttäytymiseen liikenteessä meidän on vai-
kea puuttua. Selkeät liikennesääntörikkomukset kuuluvat poliisin toimivallan 
alle, mutta me kyllä pyrimme valistamaan ja ohjeistamaan sähköpotkulautaili-
joita sosiaalisen median kanaviemme kautta erinäisin kampanijoin sähköpot-
kulauta sesongin aikana. 
 
 
 

Kuntalaisaloite: Ei Kulttuurilavaa Aurajokeen! 
3088-2023 
 

 
 
Vastaus aloitteeseen 
 

Olette tehneet kahdeksan muun allekirjoittajan kanssa ehdotuksen, että Turun 
kaupunki luopuu hankkeesta Nordic Urban Oy:n kanssa. 

Turun kaupunginhallituksen kaupunkikehitysjaosto on 18.6.2018 § 66 päätök-
sellä päättänyt järjestää tontinluovutuskilpailun Myllysillan viereen sijoittuvan 
ponttonirakenteisen rakennelman ns. Kulttuurijokilautan liikepaikan toimijan ja 
rakennuttajan valitsemiseksi. Kaupunginhallituksen kaupunkikehitysjaosto on 
4.3.2019 § 16 päättänyt valita kilpailun voittajaksi Nordic Urban Oy:n. Edellä 
mainitut päätökset ovat lainvoimaisia eikä esille ole tullut mitään sellaisia seik-
koja miksi yhteistyötä Nordic Urban Oy:n kanssa ei jatkettaisi Kaupunginhalli-
tuksen kaupunkikehitysjaoston 4.3.2019 § 16 päätöksen mukaisesti. 

Kaupunkiympäristölautakunta on 21.05.2019 § 207 päättänyt asemakaavan 
muutoksen laatimisesta ja hyväksynyt asemakaavanmuutoksen tavoitteet. 
Asemakaavamuutoksen tavoitteena on ollut mahdollistaa virkistys- ja kulttuu-
ripalveluja tarjoavan ponttonirakenteisen lautan sijoittaminen Aurajokeen 
Wäinö Aaltosen museon edustalle. Kaavoitusprosessiin on ollut mahdollista 
osallistua lain edellyttämällä tavalla. Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt ase-
makaavamuutoksen 14.11.2022 § 234. Hankkeen soveltuvuus alueelle on siis 
ratkaistu asemakaavamuutoksella. 

Turun hallinto-oikeus on hylännyt 13.9.2023 päätöksellään nro H1606/2023 
kaavamuutoksesta tehdyn valituksen. Valittaja on hakenut valituslupaa kor-
keimmasta hallinto-oikeudesta. Asiaa käsitellään korkeimmassa hallinto-oi-
keudessa diaarinumerolla 2714/2023. 
 



Kuntalaisaloite: Ehdotan, että Turun kaupunki tekee Koirapuiston Kähärin alueelle 
3434-2023 
 

 

Vastaus aloitteeseen 
 

Olette tehneet kuntalaisaloitteen 2.5.2023 koirapuistosta Kähärin alueelle. 

Turussa sijaitsee 19 koira-aitausta eri puolilla kaupunkia. Näiden lisäksi Uitta-
molta ja Saaronniemestä löytyy koirille tarkoitettu uimaranta. 

Turku järjesti tammikuussa 2019 asukaskyselyn, jossa kaupunkilaiset saivat 
ehdottaa uusien koira-aitausten paikkoja. Vastauksia tuli yli 500 kpl. Eniten 
ehdotuksia saatiin keskustan, Raunistulan, Pääskyvuori – Kohmon, Vätin, Yli-
Maarian ja Koivula – Haritun alueelle. Kaupunkiympäristölautakunta hyväksyi 
24.5.2019 (6738-2019) koira-aitausverkoston kehittämisen, jossa edellä mai-
nituille alueille suunnitellaan ja toteutetaan uudet koira-aitaukset. Rakentami-
nen tapahtuu porrastaen useamman vuoden aikana. Vuonna 2021 valmistui 
ko. aitauksista ensimmäinen Hepokultaan ja vuonna 2022 Yli-Maarian Pääsi-
äispuistoon. 

Kaupunkiympäristön kunnossapito tarkastelee yhdessä kaupunkiympäristön 
toteutussuunnittelun kanssa mahdollisuutta sijoittaa koira-aitaus Kähärin alu-
eelle. 
 
 
 

Kuntalaisaloite: Tupakointikielto Kauppatorin paviljonkien seinustoille 
4083-2023 
 

 
 
Vastaus aloitteeseen 
 

Arvostamme palautettasi ja huomautustasi liittyen Kauppatorin paviljonkien 
seinustoilla olevien penkkien käyttöön. Ymmärrämme huolesi tupakoinnin ja 
alkoholin nauttimisen aiheuttamista ongelmista bussia odottaville matkusta-
jille, erityisesti Eerikinkadun ja Aurakadun paviljonkien lähellä. 

Käsittelemme tätä asiaa kaupungin sisällä, jotta voisimme parantaa tilannetta 
ja tehdä paviljonkien seinustan penkeillä tupakoinnin kieltämisen selkeäm-
mäksi. Yhdessä pyrimme varmistamaan, että bussipysäkit pysyvät miellyttä-
vinä ja turvallisina paikkoina odottaa julkista liikennettä. 

Kiitos vielä kerran palautteestasi. Arvostamme kaikkia ehdotuksia, jotka autta-
vat parantamaan kaupungin ympäristöä. 
 
 
 



Kuntalaisaloite: Vuokraskuuttien poistaminen Turun kaupungista 
4732-2023 
 

 

 



 

Vastaus aloitteeseen 
 

Olette tehneet aloitteen vuokrattavien sähköpotkulautailun poistamisesta Tu-
run kaupungista. Valitettavasti meillä ei ole lain suomaa mahdollisuutta toteut-
taa asiaa. Sähköpotkulautayrityksillä on elinkeinon harjoittamiseen vapaus, 
johon me emme voi nykylainsäädännön puitteissa puuttua. 

Mahdollisuutemme puuttua sähköpotkulautailuun Turun kaupungissa perus-
tuu käytännössä yhteiseen ja vapaaehtoiseen sopimiseen. Yhteisellä sopimi-
sella sähköpotkulautayritysten kanssa pyrimme puuttumaan suurimpiin ongel-
miin ja ratkomaan niitä hyvässä yhteistyössä. Valitettavasti lautojen määrään 
me emme kuitenkaan pysty vaikuttamaan. 

Yksittäisen sähköpotkulautailijan käyttäytymiseen liikenteessä meidän on vai-
kea puuttua. Selkeät liikennesääntörikkomukset kuuluvat poliisin toimivallan 
alle, mutta me kyllä pyrimme valistamaan ja ohjeistamaan sähköpotkulautaili-
joita toimimaan oikein liikenteessä sosiaalisen median kanaviemme kautta 
erinäisin kampanijoin sähköpotkulauta sesongin aikana. 
 
 
 

Kuntalaisaloite: Liikenneturvallisuuden parantaminen Maunu Tavastin kadulla ja Hamaronkadulla 
4958-2023 
 

 



 
Vastaus aloitteeseen 
 

Kiitos aloitteesta, se on kirjattu saapuneeksi 27.6.2023. 

Aloitteessanne esitetyistä toimenpiteistä kaupunki on syksyllä 2023 toteutta-
nut seuraavat: 

-Maunu Tavastin kadulle on asetettu aikaisemmasta 50 km/h:sta alennettu 
nopeusrajoitus 40 km/h 

-Maunu Tavastin kadulle on rakennettu kaksi kiinteää automaattista nopeu-
denvalvontapaikkaa. 

Aloitteessa esitetään lisäksi kaikkien Maunu Tavastin kadun suojateiden va-
rustamista keskisaarekkeella ja läpiajokieltoa yhdistelmäajoneuvoille (perä-
vaunurekalle) sekä Hamaronkadulle nopeusrajoitusta 30 km/h. 

Maunu Tavastin kadun valaistus uusittiin kuluvan vuoden 2023 aikana. Valai-
sinpylväät siirrettiin kadun eteläreunalta autojen ajoradan pohjoisreunalle ja 
niihin lisättiin erilliset valaisimet valaisemaan rinnakkaista sekaväylää. Lisäksi 
kadunylityspaikat lisävalaistiin, jotta niitä käyttävät on vaivatta havaittavissa. 
Käynnissä oleva kadun pysäkkien perusparannussuunnitelman laadinnan yh-
teydessä tarkastellaan myös ylityspaikkojen tarkoituksenmukaisuutta sekä 
niiden liikenneteknisiä ratkaisuja. 

Maunu Tavastin kadulla päiväsaikaan tehdyissä liikenteen seurannoissa ei 
ole ilmennyt merkille pantavaa raskaan ajoneuvoliikenteen määrää. Loka-
kuussa yöllä klo 24–06 tehdyissä tallennuksissa havaittiin kuuden tunnin ai-
kana kolme yhdistelmäajoneuvoa matkalla Maunu Tavastin kadulta Maarian 
kirkkosillalle. Näiden perusteella kadun autoliikenteen koostumus ei ole miten-
kään niin poikkeuksellinen, että sitä tulisi ajorajoituksin säädellä. 



Kaupunki tarkastelee nopeusrajoituksia kaupunginlaajuisesti. Sitä taustaa 
vasten Hamaronkadun nykyinen rajoitus 40 km/h on linjassa vastaavanlaisten 
nk. kokoojakatujen nopeusrajoitusten kanssa. 

 
 
 
Kuntalaisaloite: Markulantien ja Punomontien väliselle heinikkoalueelle meluvalli 
5191-2023 
 
Markulantiellä liikenteen määrä on kasvanut merkittävästi ja samalla tiestä aiheutuva meluhaitta tien lä-
hellä asuville on lisääntynyt. Punomontiellä talosta numero 28 eteen päin (kts.karttalinkki) on Markulan-
tielle ns.heinikkoalue. Ehdotan tähän alueelle tehtäväksi meluvallia joka lisäisi merkittävästi Punomon-
tiellä asuvien asumisviihtyvyyttä ja terveyttä. 
 
Vastaus aloitteeseen 
 

Melusuojausta tarvitsevia kohteita on kaupungissa paljon. Kohteiden suojaa-
mistarpeen ja kiireellisyyden arvioimiseksi Turkuun on laadittu koko kaupun-
gin laajuinen meluselvitys kansallisilla melun tunnusluvuilla viimeksi vuosina 
2017 ja meluntorjunnan toimintasuunnitelma vuonna 2018. Selvitys ja toimin-
tasuunnitelma löytyvät seuraavasta osoitteesta: http://www.turku.fi/asuminen-
ja-ymparisto/ymparisto/meluselvitys-ja-meluntorjunta 

Kaupunkiympäristölautakunta käsitteli meluntorjunnan toimintasuunnitelmaa 
kokouksessaan 5.6.2018 pykälä 258 

(kts. turku.fi > Päätöksenteko > Lautakunnat > Kaupunkiympäristölautakunta 
> Esityslistat ja pöytäkirjat) 

Koko kaupungin laajuinen meluselvitys ja meluntorjunnan toimintasuunni-
telma laaditaan ympäristönsuojelulain mukaisesti noin viiden vuoden välein. 
Vuonna 2022 päivitetty, koko kaupungin laajuinen meluselvitys on laadittu 
vain EU-normin mukaisilla melun tunnusluvuilla, joita ei voi verrata kansallisiin 
ohjearvoihin. Vuonna 2024 laadittavassa meluntorjunnan toimintasuunnitel-
massa lasketaan melualueet myös kansallisilla melun tunnusluvuilla. Tätä toi-
mintasuunnitelmaa laadittaessa käydään myös läpi teidän jättämänne palaute 
Markulantien melutilanteesta ja samalla arvioidaan tulevina vuosina edistettä-
vät hankkeet. 
 
 
 

Kuntalaisaloite: Pyörätie Ruiskadulle tai koko kadun muuttaminen pihakaduksi 
5827-2023 
 

 

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.turku.fi%2Fasuminen-ja-ymparisto%2Fymparisto%2Fmeluselvitys-ja-meluntorjunta&data=05%7C01%7C%7Cfc49a8e9232a4387375208dbf70b5350%7C6c5e2c8ad3f04a0b965842502c73e17b%7C0%7C0%7C638375400225618961%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=CCrR853oG%2FycnpP9E3H7IIOft9OBM7YFI8MTPnZFxmU%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.turku.fi%2Fasuminen-ja-ymparisto%2Fymparisto%2Fmeluselvitys-ja-meluntorjunta&data=05%7C01%7C%7Cfc49a8e9232a4387375208dbf70b5350%7C6c5e2c8ad3f04a0b965842502c73e17b%7C0%7C0%7C638375400225618961%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=CCrR853oG%2FycnpP9E3H7IIOft9OBM7YFI8MTPnZFxmU%3D&reserved=0


 
Vastaus aloitteeseen 
 

Kiitos aloitteestanne. Olette esittänyt pyörätien rakentamista Ruiskadulle tai 
vaihtoehtoisesti kadun muuttamista pihakaduksi. 

 
Molemmat esittämänne vaihtoehdot edellyttäisivät kadulle rakenteellisia muu-
toksia. 

 
Ruiskatu ei ole toistaiseksi investointiohjelmassa, joten rakenteellisiin muutok-
siin tarvittavia määrärahoja kohteelle ei ole. Aloitteessa esitetyt toimenpiteet 
eivät ole tällä hetkellä ajankohtaisia, mutta aloite huomioidaan siinä vai-
heessa, kun Ruiskadulle tulee peruskorjaustarpeita.  

 
Kadun nykyinen poikkileikkaus täyttää turvallisuuden ja toimivuuden vaati-
mukset huomioon ottaen Ruiskadun koulurakennuksen nykyinen monimuotoi-
nen käyttö.  

 

Kuntalaisaloite: Koirapuisto Majakkarantaan 
8344-2023 
 
En tiedä onko tämä oikea paikka laittaa viestiä ideasta, mutta olen jutellut useamman majakkarantalai-
sen kanssa ideasta saada tänne oma koirapuisto. Täällä asuu paljon koiria ja rannassa olisi täydellinen 
paikka sille. 
 
Vastaus aloitteeseen 
 

Olette lähettäneet sähköpostin 2.12.2023 koirapuistosta Majakkarantaan. 

Turussa sijaitsee 19 koira-aitausta eri puolilla kaupunkia. Näiden lisäksi Uitta-
molta ja Saaronniemestä löytyy koirille tarkoitettu uimaranta. 

Turku järjesti tammikuussa 2019 asukaskyselyn, jossa kaupunkilaiset saivat 
ehdottaa uusien koira-aitausten paikkoja. Vastauksia tuli yli 500 kpl. Eniten 
ehdotuksia saatiin keskustan, Raunistulan, Pääskyvuori – Kohmon, Vätin, Yli-
Maarian ja Koivula – Haritun alueelle. Kaupunkiympäristölautakunta hyväksyi 
24.5.2019 (6738-2019) koira-aitausverkoston kehittämisen, jossa edellä mai-
nituille alueille suunnitellaan ja toteutetaan uudet koira-aitaukset. Rakentami-
nen tapahtuu porrastaen useamman vuoden aikana. Vuonna 2021 valmistui 
ko. aitauksista ensimmäinen Hepokultaan ja vuonna 2022 Yli-Maarian Pääsi-
äispuistoon. Laukkavuoren koira-aitauksen rakentaminen aloitetaan alkuvuo-
desta 2024. 

Kaupunkiympäristön kunnossapito on tarkastellut yhdessä kaupunkiympäris-
tön toteutussuunnittelun sekä kaupunkisuunnittelun ja maaomaisuuden 
kanssa mahdollisuutta sijoittaa koira-aitaus alueelle. Majakkarannan alue ei 
sovellu mm. asutuksen läheisyyden, arvokkaiden luontokohteiden, tulvariskin 
jne. vuoksi koira-aitauksen sijoituspaikaksi. Koira-aitauksia toteutetaan tällä 
hetkellä paremmin soveltuville alueille. 

 
 
 
Kuntalaisaloite: Jouluvalot Stålarminkadulle Perämiehenkadun ja Daniel Hjortin kadun välille 
8527-2023 
 
Olen XXXXX, XX-v, asun XXXXXX. Olen XXXXX koulun oppilaskunnan puheenjohtaja. Asiani koskee 
jouluvaloja: ehdottaisin jouluvaloja Stålarminkadun kauniisiin puihin Perämiehenkadun ja Daniel Hjortin 
kadun välille. 



Jouluvalot olisivat kauniit ja ne toisivat iloa ja joulumieltä kaikille kadulla liikkuville ihmisille. Lisäksi joulu-
valot toisivat valollaan lisäturvaa jalankulkijoille ja piristäisivät läheisen palvelutalon asukkaita. Ne koros-
taisivat upeasti kadun kauniita puita ja puut näkyisivät talvellakin. 
 
Vastaus aloitteeseen 
 

Olet tehnyt ehdotuksen jouluvaloista Stålarminkadun puihin Perämiehenka-
dun ja Daniel Hjortin kadun välillä. Jouluvalot olisivat kauniit ja ne toisivat iloa 
ja joulumieltä kaikille kadulla liikkuville ihmisille. Lisäksi jouluvalot toisivat va-
lollaan lisäturvaa jalankulkijoille ja piristäisivät läheisen palvelutalon asukkaita. 
Ne korostaisivat upeasti kadun kauniita puita ja puut näkyisivät talvellakin. 

Kiitos aloitteesta jouluvalojen lisäämiseksi Stålarminkatua reunustaviin puihin. 
On hieno ajatus kaunistaa katuympäristöä ja tuoda iloa ihmisille erityisesti jou-
lun aikaan. Toistaiseksi jouluvalojen lisääminen yksittäisten katujen varsille ei 
ole mahdollista kaupungin käytettävissä olevien määrärahojen puitteissa. 
Kausivalaistusta on mahdollisuus sijoittaa lähinnä puistoihin ja muille oleske-
lualueille. Otamme aloitteen kuitenkin huomioon jatkossa, jos jouluvaloaluei-
den laajentaminen tulee ajankohtaiseksi. 
 
 
 

Kuntalaisaloite: Puistopolun nimeäminen Varissuolla 
8491-2023 
 

 

Vastaus aloitteeseen 
 

9.12.2023 päivätyssä aloitteessanne esititte Valpuri Innamaan kadun ja Ma-
janummen toimitalon välisen kävelyn ja pyöräilyn yhteyden nimeämistä. Aloit-
teenne mukaan nimi on tärkeä, jos paikalle joutuu esimerkiksi hälyttämään 
apua. Nimeksi esititte Valpurinpolkua. 

Kaavoitus toteaa, että kulkuyhteyden nimeäminen olisi turvallisuuden kan-
nalta perusteltua. Kulkuyhteyden nimeäminen maankäyttö- ja rakennuslain 
mukaisella nimipäätöksellä ei kuitenkaan ole mahdollista, koska kulkuyhteyttä 
ei ole osoitettu asemakaavassa. 

Kulkuyhteyden alueella on voimassa asemakaava 21/1988, joka on tullut voi-
maan 6.11.1999. Asemakaavassa kulkuyhteyttä ei ole mitenkään merkitty, 
vaan sen alue on osa Jaakko Teitin puistoa. 

Kulkuyhteyden nimeäminen edellyttäisi asemakaavanmuutosta, jossa yhteys 
osoitettaisiin esimerkiksi puistokäytävänä tai jalankululle ja polkupyöräilylle 
varattuna katuna. 

Alueen läheisyydessä ei ole vireillä kaavanmuutosta, jonka alueeseen Jaakko 
Teitin puisto voitaisiin sisällyttää kulkuyhteyden nimeämiseksi. 

Johtopäätöksenä kaavoitus toteaa, että kulkuyhteyden nimeäminen ei ole ny-
kytilanteessa mahdollista minkään vireillä olevan kaavan kautta mutta että 
nimeämistarve pidetään mielessä uusia asemakaavoja käynnistettäessä. Ni-
meäminen pyritään mahdollistamaan jonkun tulevaisuuden kaavahankkeen 
kautta. 



Nimeämisaloitetta käsiteltiin Turun kaupungin nimistötoimikunnan kokouk-
sessa 23.1.2024. Nimistötoimikunnan ehdotus aloitteessa mainitun kulkuyh-
teyden nimeksi oli Jaakko Teitin polku – Jakob Teitts stig. 

 


